
 
Valtuutettu Laukkasen valtuustoaloite: Kaukolämmön hinnan yhtenäistäminen 
 
KHALL 09.01.2023 § 24  
  
 
 
Valtuusto §154, 15.12.2022 
 
 
KVALT § 154 Hallintosäännön 114 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen asioiden 

käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oikeus tehdä 
kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista asioista. Aloite 
annetaan puheenjohtajalle. 
 
Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen 
valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian 
valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 
 
Aloitteen jättämisestä tehdään merkintä saman kokouksen pöytäkirjaan. 

 
Valtuuston päätös: "Valtuustoaloite Siikajoen kunnassa myytävän kaukolämmön hinnan 

yhdenmukaistamiseksi halvimman mukaan, joka kylälle saman hintaiseksi 
yhdeksi vuodeksi eteenpäin, jonka jälkeen hintaa voisi tarkastella tarpeen 
mukaan, mutta edelleen samanhintaisena kaikille kuntalaisille. 
 
Näin toimittaessa yhdenkään kuntalaisen kaukolämmön hinta ei nousisi 
ainakaan vuoteen tässä tilanteessa, kun kaikki energia on muutenkin 
kallista. 
 
Mielestäni ei voi olla niin, että kunnan omistama yhtiö (RYP) myy 
kaukolämpöä eri hinnoilla riippuen siitä missä kuntalainen sattuu asumaan. 
Hinnan pitää olla kaikille sama, jotta tasa-arvo toteutuu. 
 
15.12.2022 
Valtuutettu 
Simo Laukkanen" 

 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Pertti Severinkangas 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää aloitteen teknisen toimen valmisteltavaksi 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin. 
 
 
TEKN 21.03.2023 § 29  
  
 
 
Valmistelija Satu Kaipio 
 Matti Toppila, Ruukin Yrityspuisto Oy, toimitusjohtaja 

 
Siikajoen kunnan tekninen toimi on pyytänyt Siikajoen kunnassa 
kaukolämpöä toimittavalta Ruukin Yrityspuisto Oy:ltä tietoja kaukolämmön 
hinnoittelusta ja mahdollisuuksista kaukolämmön hinnan yhtenäistämiseen.  
 

Esittelijä Tekninen johtaja Satu Kaipio 
 



Päätösehdotus Tekninen lautakunta merkitsee tiedoksi aloitteen johdosta tehdyt 
selvitykset. Tekninen lautakunta toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi ja 
lähettää aloitteen johdosta tehdyt selvitykset tiedoksi Siikajoen 
kunnanhallitukselle ja  -valtuustolle. 
 

Päätös Päätös esityksen mukaan. Ruukin Yrityspuiston toimitusjohtaja Matti 
Toppila oli kokouksessa läsnä asian esittelyn ajan klo 17.00-17.17. 

 
 
KHALL 11.04.2023 § 148  
  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Satu Kaipio 

 
Tekninen lautakunta on käsitellyt valtuustoaloitteen, merkinnyt aloitteen 
johdosta tehdyt selvitykset tiedoksi, todennut aloitteen loppuunkäsitellyksi 
ja lähettänyt sen edelleen kunnanhallitukselle ja valtuustolle tiedoksi.  
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Pertti Severinkangas 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee aloitteen johdosta tehdyt selvitykset tiedoksi ja 
esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteen johdosta tehdyt 
selvitykset tiedoksi ja että aloite on loppuunkäsitelty. 
 

Päätös Laura Vikiö poistui kokouksesta klo 21:49 kesken pykälän käsittelyn. 
 
Kunnanhallitus merkitsi aloitteen johdosta tehdyt selvitykset tiedoksi ja 
esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteen johdosta tehdyt 
selvitykset tiedoksi ja että aloite on loppuunkäsitelty. 
 
Lisäksi kunnanhallitus totesi, että se ei käytä omistajaohjausta tällaiseen 
yksittäiseen tytäryhtiön päätökseen. 

 
 
KVALT 27.04.2023 § 46    
7/02.09.00/2023    
 
 
   
Päätösehdotus Valtuusto merkitsee aloitteen johdosta tehdyt selvitykset tiedoksi ja toteaa 

että aloite on loppuunkäsitelty. 
 

Päätös Simo Laukkanen esitti, että kunta käyttää omistajaohjausta ja 
kaukolämmön hinta yhdenmukaistetaan kuitenkin niin, että Yrityspuiston 
kaukolämpöliiketoiminta ei kärsi.  
 
Markus Kuotesaho kannatti Simo Laukkasen tekemää muutosehdotusta. 
 
Koska oli tullut päätösehdotuksesta poikkeava muutosehdotus jota oli 
kannatettu, puheenjohtaja totesi että asia ratkaistaan 
nimenhuutoäänestyksellä.  
 
Ne, jotka kannattavat päätösehdotusta, äänestävät JAA.  
Ne, jotka kannattavat Simo Laukkasen tekemää muutosehdotusta, 
äänestävät EI.  
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 20 JAA ääntä 
(Haapakoski Aino Liisa, Paakkari Harri, Matinlauri Aini, Klaavo Helena, 



Käkelä Janne, Laine Veijo, Lantto Risto, Lehto Kauko, Lepistö Arto, 
Laakso Matti, Mustonen Keijo, Niinimaa Marko, Nikula Pauli, Ojala Jari, 
Krankkala Mauri, Petäjämaa Sanna, Pohjola Matti, Ruopsa Jukka, 
Salmenkangas Riitta-Liisa ja Yrjänä Tapani) ja 6 EI ääntä (Aguilera 
Velásquez Jacqueline, Eirola Sinikka, Kuotesaho Markus, Laukkanen 
Simo, Mäkisalo Aila ja Niemelä Henna) ja yksi oli POISSA (Vikiö Laura).  
 
Puheenjohtaja totesi, että äänin 20 – 6 valtuuston päätökseksi on tullut 
päätösehdotus: Valtuusto merkitsi aloitteen johdosta tehdyt selvitykset 
tiedoksi ja totesi että aloite on loppuunkäsitelty. 


